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Editorial

Milí Havlíčkobrodští,
září je pro mnohé z nás obdobím nových začátků, zvláště pro 
děti, které se vracejí do školních lavic. Pro naše nejmladší, 
kteří právě nastupují do prvních tříd, je to zvlášť významný 
moment. Přechod ze školky do školy je velkým krokem nejen 
pro ně, ale i pro jejich rodiče, kteří často sdílejí nervozitu 
i nadšení svých dětí. Chtěl bych proto všem prvňáčkům 
popřát, ať je jejich první školní rok plný radosti z objevování 
nových věcí, a jejich rodičům přeji hodně trpělivosti a sil při 
podpoře svých dětí. Více informací o tom, co chystáme pro 
naše prvňáčky se začátkem školního roku, najdete na straně 12.

V zářijovém čísle si také připomínáme 168. výročí úmrtí Karla Havlíčka 
Borovského, který je neodmyslitelně spojen s naším městem. Jeho odkaz a boj za 
svobodu slova jsou nám stále inspirací. Na straně 7 najdete podrobnosti o jeho 
životě, včetně plánovaného převzetí péče o jeho hrob, který se díky tomu stane 
důstojným místem pro připomínku jeho odkazu i pro budoucí generace. Zároveň si 
nenechte ujít článek o chystané minisérii Dcera národa, která přiblíží život Zdeňky 
Havlíčkové a jejíž slavnostní premiéra proběhne u nás ve městě. 

Kromě připomínky minulosti nás čekají i nové projekty a události, které formují 
naši přítomnost. Dokončujeme rekonstrukci zimního stadionu, který nyní dostává 
novou podobu i moderní technologie, včetně kogenerační jednotky, jež zlepší 
energetickou efektivitu provozu. Tento projekt přinese lepší podmínky nejen pro 
naše hokejisty, ale i pro širokou veřejnost, která stadion pravidelně navštěvuje. 

V září chystáme opět spoustu kulturních akcí, na které vás v tomto čísle 
Havlíčkobrodských listů zveme. Například už 14. září se můžeme těšit na Evropské 
dny kulturního dědictví, které nám umožní nahlédnout do historie našeho města 
a připomenout si kulturní poklady, které v Havlíčkově Brodě máme. Podrobnější 
program najdete na straně 6, kde se dozvíte i více o dalších zajímavých akcích, které 
vás v září čekají. 

Věřím, že společně budeme nadále rozvíjet a chránit to, co dělá z našeho města 
místo, kde stojí za to žít. Děkuji vám všem za vaši podporu a aktivní zapojení do 
života našeho města. 
S úctou, 
Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Kamenný hospic Mezi stromy 
v Havlíčkově Brodě přijme první 
klienty na podzim
V pátek 16. srpna byl v Havlíčkově Brodě 
slavnostně předán k užívání první kamenný 
hospic v Kraji Vysočina, který bude 
provozovat spolek Mezi stromy. Události 
se zúčastnili jak zástupci našeho města, 
tak další významní hosté: hejtman Kraje 
Vysočina Vítězslav Schrek, členové rady 
kraje, předseda senátu Miloš Vystrčil, 
senátoři Jan Tecl a Josef Klement nebo 
poslanec Vít Kaňkovský. 

K výstavbě kamenného hospice 
významně přispělo město Havlíčkův Brod 
tím, že bezplatně darovalo pozemky pro 
výstavbu, které se nachází v bezprostřední 
blízkosti nemocnice. Kraj Vysočina 
financoval výstavbu sumou 84 mil. Kč 
a dalšími 34 mil. Kč se podílelo ministerstvo 
zdravotnictví. 

Jak jsme psali již v minulém čísle: 
zaměstnanci hospice se nyní proškolují 
v obdobných zařízeních v jiných krajích 
a učí se také obsluhovat budovu a techniku. 
Finální podobu také dostává zahrada, 
která bude přístupná ze všech pokojů. 
Budova se také průběžně dovybavuje. 
V hospicu Mezi stromy by mělo pracovat na 
40 zaměstnanců s různými úvazky. Hospic 
nabídne místo pro 20 pacientů a první 
klienty přijme zařízení během podzimních 
měsíců. Objekt má i vlastní kuchyň 
a rozlučkovou místnost. 

Koudelova kašna prošla 
pravidelnou údržbou
Koudelova kašna patří neodmyslitelně 
k centru našeho města. Podle ředitelky 
havlíčkobrodského muzea Aleny Jindrové 
pochází z 18. století, přesná datace 
známá není. „Kašna, avšak bez sochy 
Tritona, zde stála již v roce 1700, což víme 
z nejstarší rytiny Brodu dochované v knize 
Jana Františka Beckovského Labarum 
Triumphale.“ Vzhledem ke stáří památky je 
tak nutné ji pravidelně restaurovat. 

Údržby se historická stavba dočkala 

opět letos v létě. Práce restaurátorů 
zahrnovaly vysekání nepevných spár 
na schodech a jejich zatmelení. Uvnitř 
kašny pak byly opraveny kaučukové 
lukopreny a socha byla pomocí zábalů 
demineralizována. Struktura kamene 
zejména na soše je totiž za dlouhá 
staletí již narušená. Navíc je třeba vyplnit 
drobné praskliny látkou odpuzující vodu, 
aby nedocházelo k degradaci materiálu. 
Celkové náklady na pravidelnou údržbu 
dělají 55 000 Kč na sochu a kašnu a dalších 
250 000 Kč stojí pravidelná údržba 
a oprava skrytých technologií. 

Práce na rekonstrukci ledové 
plochy zimního stadionu finišují

Od půlky října se budou bruslaři na 
zimním stadionu v Kotlině už prohánět 
po novém. Práce na rekonstrukci ledové 
plochy stadionu totiž spějí do cílové rovinky. 
Investiční akce za bezmála 40 mil. Kč 
byla zahájena na konci dubna. Během 
prací došlo i na nepříjemné překvapení 
v podobě nestabilního podloží, které odkryli 
pracovníci přímo pod místem, kde se 
nacházela ledová plocha. 

Kvůli bahnitým jílům se práce mírně 
zdržely. Z podloží totiž muselo být 
odbagrováno navíc jeden a půl metru 
bahna a místo něj byl navezen lomový 
kámen kvůli zpevnění. Podkladovou desku 
s izolací se pak podařilo dobetonovat v půli 

července a na to již navázala pokládka 
chladicího registru z ocelových trubek. 
Je jich tady mimochodem 320 a každá 
měří 60 metrů, takže v součtu má chladicí 
potrubí 19 kilometrů. Během srpna pak 
následovaly tlakové zkoušky potrubí. Na 
konci měsíce byla také položena finální 
vrstva betonu. 

Skluz způsobený bahnitým podložím 
se nakonec podařilo dohnat, a tak by 
stavba měla být hotová nejdéle do 
10. října a již v druhé polovině měsíce se 
sem vrátí sportovci. Jen připomeňme, že 
bruslit budeme v nové sezoně na ploše 
60 × 26 metrů, což je rozměr odpovídající 
kanadsko-americké NHL. Kluziště bude 
oproti předchozímu tedy užší. Kromě 
ledové plochy se bruslaři dočkají také 
nových mantinelů, pohodlnějších střídaček 
a větších míst pro časoměřiče. 

Na Havlíčkobrodsku je bezpečněji
Podle aktuální policejní statistiky kriminalita 
v prvním pololetí letošního roku na 
Havlíčkobrodsku klesla. Za tuto dobu došlo 
celkem k 525 trestným činům a z tohoto 
počtu se policistům podařilo objasnit 
227 skutků. Celková objasněnost tedy 
činila přes 43 %. Dále policisté objasnili 
68 případů z let předchozích. Pro srovnání 
uveďme, že v roce 2023 došlo v první 
polovině roku k celkem 628 trestným 
činům, z nichž policisté objasnili 312, tedy 
necelou polovinu. Kriminalita za letošní 
první pololetí tak klesla o 103 evidovaných 
trestných činů.

Nejhojněji zastoupenými prohřešky za 
první půlrok letošního roku jsou majetkové 
trestné činy, kde policie eviduje 219 
majetkových trestných činů. Z tohoto počtu 
se policistům podařilo objasnit 66 případů. 
Objasněnost majetkové trestné činnosti 
za uvedené období činila mírně přes 
30 %. Ve stejném období loňského roku 
se jednalo o 265 případů se srovnatelnou 
objasněností. 

Druhou nejčastěji zastoupenou 
kategorií trestných činů byly tzv. 
ostatní trestné činy, kterých policie 
zadokumentovala 109. Nejčastějším 
prohřeškem v této kategorii je trestný 
čin maření výkonu úředního rozhodnutí 
a vykázání. Pomyslnou trojici nejvíce 
zastoupených trestných činů pak uzavírají 
tzv. zbývající trestné činy. Těch za letošní 
půlrok policisté evidují 79 oproti loňským 
86 a stoupla zde mírně i objasněnost. 
Nejvyšší podíl na tomto druhu kriminality 
má za uvedené období trestný čin ohrožení 
pod vlivem návykové látky. 
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Aktuality

Havlíčkův Brod na cestě k lepší 
dopravě: Co se stihlo letos v létě 
a co nás čeká na silnicích na 
podzim?
Město Havlíčkův Brod pokračuje ve své 
snaze zajistit bezpečné a plynulé silniční 
dopravní spojení pro své obyvatele 
i návštěvníky. V průběhu léta 2024 již byly 
úspěšně dokončeny některé plánované 
opravy a úpravy komunikací. Jiné důležité 
vozovky, včetně křižovatek, se budou 
postupně dokončovat, což bezpochyby 
přispěje ke zlepšení dopravní situace ve 
městě.

Dokončené projekty
1. Křižovatka se světelnou signalizací 
na obchvatové a Kyjovské ulici: Nově 
vybudované semafory zajišťují bezpečnější 
a plynulejší provoz na této frekventované 
křižovatce, umožňují přechod chodců 
obchvatu podél Kyjovské ulice a zejména 
pak připojení vozidlům jedoucích z místních 
sídlišť a ze stále se rozvíjející průmyslové 
zóny situované v této lokalitě Havlíčkova 
Brodu.
2. Oprava Wolkerovy ulice včetně 
křižovatky Wolkerova–Zahradnického: 
Hlavním důvodem realizace této stavby 
byla celková rekonstrukce povrchu silnice 
i chodníků, čímž dojde nejen ke zvýšení 
uživatelského komfortu chodců a řidičů, ale 
i ke zvýšení dopravní bezpečnosti účastníků 
provozu v blízkosti školských zařízení.
3. V rámci probíhající rozsáhlé opravy 
uzavřené Lidické ulice (investorem je ŘSD) 
byla již zprovozněna alespoň křižovatka 
Jihlavská–Lidická, kde se v průběhu 
prázdnin projíždělo dosud kyvadlově a dle 
provizorní světelné signalizace. Celková 
rekonstrukce Lidické ulice, která je součástí 
mezinárodní silnice první třídy č. 38, bude 
dokončena dle harmonogramu 28. října. 
Město se na této akci podílí v menším 
rozsahu – prodloužením stávající linie 
veřejného osvětlení.

Všechny vyjmenované opravy budou 
stát město desítky milionů korun. Další 

dopravní stavby pak stále probíhají a jsou 
s nimi spojená dopravní opatření, která 
se na podzim dotknou provozu ve městě 
a přilehlém okolí. 

Od září dojde k plánované opětovné 
uzavírce křižovatky ulic Horní, Husova 
a Dobrovského. Pro zajištění potřebné 
dopravní dostupnosti bude po přechodnou 
dobu upraven obousměrně provoz v ulicích 
Na Valech a B. Němcové stejně jako v ulici 
P.F. Ledvinky. Uzavírka zasáhne i pravidelnou 
linkovou dopravu, která bude odkloněna na 
objízdné trasy. Pěšky bude možné danou 
oblastí projít, případně ji obejít dle aktuálně 
vyznačených tras.

Pro více informací doporučujeme 
sledovat webové stránky města nebo 
Technických služeb města Havlíčkův Brod. 

Starosta města, Zbyněk Stejskal, k tomu 
uvedl: „Snažíme se minimalizovat dopad 
stavebních prací na každodenní život 
občanů. Uzavírky jsou nezbytné pro zajištění 
bezpečnosti a kvality našich komunikací, 
které jsou v některých případech 
v neuspokojivém stavu. Jinde se naopak řeší 
havarijní stavy, které nikdo nepředpokládal 
nebo reklamace již hotových staveb, které je 
rovněž nutné odbavit v nejbližším možném 
časovém horizontu.“

Resortní místostarosta Libor Honzárek 
dodává: „Opravy a rekonstrukce jsou 
náročné, ale nezbytné pro udržení plynulého 
a bezpečného provozu. Finální náklady na 
tyto opravy a investice budou představeny 
po uzavření všech smluvních závazků, 
včetně dodatků a po převzetí dokončených 
staveb. S ohlédnutím se za minulými roky 
můžeme však říct, že ročně za opravy 
a úpravy komunikací vynakládá město 
desítky milionů korun.“

Další omezení:
V režii Ředitelství silnic a dálnic nadále 
probíhá oprava mostu v Pohledských 
Dvořácích, kde je doprava i nadále řízena 
světelnou signalizací. Standardní provoz by 
měl být obnoven v průběhu letošního října. 

Na probíhající stavbě jihovýchodního 
obchvatu, (provoz po obchvatu je stále 
realizován v režimu dosud nedokončené 
stavby) dojde z důvodu prací na 
kruhovém objezdu v prostoru bývalé 
Selské jizby v období od 2. září do 20. října 
k dopravnímu omezení pro vozidla 
projíždějící touto křižovatkou. Průjezd zde 
bude sice zajištěn v obou směrech, řidiči 
ale budou muset tomuto úseku věnovat 
zvýšenou opatrnost. Investorem stavby 
jihovýchodního obchvatu, včetně okružní 
křižovatky, je taktéž ŘSD.

Další omezení je vázáno na řešení 
situace vzniklé kvůli nezodpovědnému 
chování těch řidičů velkých vozidel, kteří 
nedodržovali dopravní značení v osadě 
Dolík a zkracovali si zde proti předpisům 
trasu (povolen byl průjezd povolen pouze 
pro vozidla do šířky 2,2 m). Následně 
došlo k poškození mostní konstrukce 
přes Žabinec pod Grodlovým mlýnem. 
Na základě stávajícího technického stavu 
je od poloviny srpna mostek uzavřen pro 
veškerou motorovou dopravu, a to na dobu 
neurčitou. Most však zůstane pro pěší 
a cyklisty částečně průchozí, v tuto chvíli 
se jedná o nápravě stávajícího stavu. 
Město tímto apeluje na všechny řidiče, aby 
respektovali dočasné dopravní značení 
a byli ohleduplní vůči ostatním účastníkům 
provozu.

Pro úplnost připomeňme také opravu 
silnice III/03811 v obci Baštínov. Tato 
důležitá komunikace, jež vede po hrázi 
rybníka v Baštínově, je součástí rozsáhlé 
akce řešící kromě opravy komunikace 
i celkovou revitalizaci městského rybníka. 
Stavba silničního tělesa a části tělesa hráze 
je v režii Kraje Vysočina, město se podílí na 
vlastní opravě rybníka, včetně stabilizace 
hráze, a na veřejném osvětlení. Společné 
dílo města a Kraje Vysočina by mělo být 
uvedeno do provozu a sloužit motoristům, 
resp. širší veřejnosti do konce října.

Hledáme řidiče autobusu!
Hlavní náplň činnosti: Řízení autobusu, 
zajištění přepravy cestujících na linkách 
MHD v Havlíčkově Brodě
Požadavky: 

ukončené SŠ vzdělání (maturita nebo •	
vyučení)   
řidičský průkaz skupiny „ D“•	
platný profesní průkaz   •	
praxe v řízení nákladních vozidel •	
nebo autobusů výhodou   trestní 
bezúhonnost, zodpovědnost  
schopnost komunikovat s cestující •	
veřejností 
solidní vystupování•	

Zaměstnanecké výhody:
příspěvek na stravování•	
5 týdnů dovolené•	
výhodné mobilní tarify i pro rodinné •	
příslušníky

Kontaktní informace:
telefon: 569 422 142  e-mail: ts@tshb.cz
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Téma měsíce

Dny evropského dědictví doplní hudební a sportovní 
události
V sobotu 14. září ožije naše město celou řadou akcí zahrnujících 
historii, hudbu i sport. Milovníci historie se mohou těšit na Dny 
evropského dědictví, hudební fanoušky čekají na náměstí koncerty, 
které organizuje firma Futaba, a sportovní nadšenci mohou přijít 
zaběhnout a nebo aspoň fandit na Havlíčkobrodský půlmaraton. 

Dny evropského dědictví jsou už tradiční zářijovou akcí, ke které 
se naše město připojuje. V sobotu 14. září se tak otevřou brány 
památek oblíbených i těch méně známých. Vstup do nich bude 
tradičně zdarma a v řadě z nich je navíc připravený doprovodný 
program. Snad největším lákadlem je bezpochyby Stará radnice 
pyšnící se od letoška titulem národní kulturní památka. Pokud 
jste ji ještě nenavštívili, pak na vás v sobotu čekají každou celou 
hodinu komentované prohlídky. Výjimečnou událostí ožije také park 
Budoucnost. Jak se můžete dočíst na straně 16 v rubrice Město 
známé neznámé, 14. září uplyne 100 let od slavnostního odhalení 
pomníku Karla Havlíčka Borovského. Při té příležitosti vás čeká 
přímo u pomníku v 15 hodin akce s názvem Jak to bylo před sto lety 
připravená havlíčkobrodským Muzeem Vysočiny. Podrobný program 
Dnů evropského dědictví jsme pro vás nachystali v druhé polovině 
strany. 

Akcí pro hudební fanoušky je pak série koncertů At Time, May 
Day, Arakainu a Poetiky, která vypukne na Havlíčkově náměstí ve 
13.30 a vyvrcholí ve 22.00. Na koncerty vás zve firma Futaba, která 
je nachystala jako oslavu 20. výročí založení firmy v Havlíčkově 
Brodě. Mimochodem úplně první díly Futaba vyrobila téměř přesně 
před 20 lety – 3. září 2004.

Sportovci se v sobotu 14. září sejdou na Havlíčkobrodském 
půlmaratonu. Pořadatelé připravili na letošní rok novinku v podobě 

Havlíčkovy pětky, jednokolového závodu na pět kilometrů, který 
je zároveň zařazený do seriálu Běžec Vysočiny. Hlavní závod bude 
letos MČR Masters nad 35 let, vyhlašovat budou organizátoři v 
pětiletých kategoriích vždy nejlepší tři muže a ženy. Závod bude 
opět také Krajským přeborem Vysočiny v půlmaratonu, přeborníky 
Kraje Vysočina vyhlásí v mužské a ženské kategorii. Před hlavním 
závodem se budou konat FUTABA dětské závody na tratích 
dlouhých od 100 metrů pro předškoláky až po 900 metrů pro 
dorostence. Registrace do závodů je možná i na místě. 

Vyhlašujeme výběrové řízení na pozice: 

Více informací na https://www.chladek-tintera.cz/volna-pracovni-mista/

VEDOUCÍ EKONOMICKÉHO ODDĚLENÍ
VŠEOBECNÁ ÚČETNÍ

Inzerce
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Město adoptovalo hrob Karla Havlíčka Borovského
Na konci července uplynulo 168 let od úmrtí snad nejslavnějšího obyvatele 
našeho města Karla Havlíčka Borovského. Jeho hrob se nachází na 
pražských Olšanských hřbitovech. Věnec sem proto přijel položit starosta 
Zbyněk Stejskal. Ostatně ve vedení města jde o dlouhou a ctěnou tradici, 
kdy při významných jubileích sem zástupci přijíždí složit hold slavnému 
novináři. Letos je však situace v jednom ohledu nová a výjimečná. Jak už 
jsme Vás v Havlíčkobrodských listech informovali, o hrob Karla Havlíčka 
Borovského nově pečuje naše město. Ve správě ho má na deset let v rámci 
programu adopcí hrobů. Jedná se o unikátní projekt Olšanských hřbitovů, 
který pomohl zachránit desítky hrobových míst bez pečujících osob – 
mezi nimi mimochodem i ten náležející Karlu Havlíčku Borovskému. Dosud 
o něj pečovala a měla ho v adopci realitní společnost z Prahy, které však 
vypršela smlouva a dále ji prodloužit nechtěla. Hrob je díky dosavadnímu 
adoptivnímu nájemci ve výborném stavu a nepotřebuje větší opravy. 
Správa hřbitovů se jako na prvního potenciálního zájemce obrátila na 
havlíčkobrodskou radnici, kde se nápad setkal s kladnou odezvou. 

Karel Havlíček Borovský zemřel 29. července 1856 v Praze. Pomník 
na jeho hrobě však vznikl až později, a to v roce 1870 podle návrhu 
architekta Národního divadla Josefa Zítka. Jako zhotovitel byl vybrán 
Bohuslav Schnirch. 

Zdeňka Havlíčková ožije na filmovém plátně
Silný životní příběh Zdeňky Havlíčkové inspiroval filmaře k natočení 
poutavé minisérie s názvem Dcera národa s Antonií Formanovou 
v hlavní roli. Jedna z premiér se uskuteční také i v našem městě, 
které společnost CANAL+ vybrala symbolicky pro její konání.

Slavnostní promítání prvních tří dílů minisérie se bude konat v kině 
Ostrov, a tak si historii spojenou s naším městem můžete užít i vy. 
„Projekce seriálu Dcera národa se koná v Havlíčkově Brodě 3. října od 
19 hodin v duchu velkých filmových večírků za účasti umělecké delegace. 
Seriál Dcera národa přijedou představit současné i vycházející herecké 
hvězdy Antonie Formanová, Daniel Kadlec, Jana Stryková a další. Nebude 

chybět ani režisér Matěj Chlupáček a producentka Maja Hamplová ze 
společnosti Barlett a,“ popisuje jedinečnou akci Anna Marie Formánková, 
koordinátorka kultury a cestovního ruchu v MDKO.

V průběhu celého dne bude na Havlíčkově náměstí probíhat 
doprovodný program k seriálu Dcera národa a prezentace CANAL+.

Za vším hledej... lásku
Karel Havlíček Borovský zanechal po své smrti národu nejen svoje 
dílo, ale i dceru, pubertální Zdeňku. Osud sirotka si vezmou na 
starost čeští obrozenci, kteří z něj chtějí vytvořit dokonalý symbol 
něžnosti české kultury. Vzpurná Zdeňka chce ale za každou cenu 
žít život podle svých představ. Když se navíc bezhlavě zamiluje do 
polského důstojníka rakouské armády, z davy milované holčičky se 
doslova přes noc stane zrádkyně národa a coura. Povede se Zdeňce 
prosadit svou romantickou lásku, nebo se podvolí tlaku okolí a vdá 
se za nudného statkáře z dobré české rodiny?

Dcera národa je příběhem romantické lásky mladé dívky, jejíž touha 
po lásce a svobodě se odehrává v době národního obrození ve druhé 
polovině 19. století, kdy se formovala česká národní identita i postavení 
žen ve společnosti. „Život Zdeňky Havlíčkové v mnoha aspektech 
rezonuje s dnešní dobou i s tématy současné mladé generace. Proto nás 
těší, že hlavní roli přijala mladá herečka Antonie Formanová,“ podotkla 
producentka Lada Dobrkovská za společnost CANAL+. „Je to krásný 
projekt. Pro mě je to obrovská příležitost a cítím i velkou zodpovědnost. 
Jsem ráda, že mohu ztvárnit pro mne silnou a zajímavou osobnost 
Zdeňky Havlíčkové, vzdorující vůli obrozenců. Spatřuji v tom i nějakou 
její současnost,“ okomentovala svou roli Antonie Formanová, která 
si zahraje po boku herců Jiřího Langmajera, Jana Vlasáka, Vladimíra 
Javorského, Leoše Nohy, Roberta Mikluše či Ladislava Hampla. Mladou 
hereckou generaci vedle Formanové zastupují Martina Jindrová, Daniel 
Kadlec, Vojtěch Machuta, Mark Kristián Hochman nebo Jakub Jelínek.
Autor foto: Stanislav Honzík
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Rozhovor měsíce

Vít Vodrážka, vedoucí lékárník 
v Nemocniční lékárně v Havlíčkově Brodě, 
je nejen uznávaným odborníkem ve svém 
oboru, ale také vášnivým ochráncem 
kulturního dědictví, kostelů a dalších 
památek v Havlíčkově Brodě. Od roku 
2015 pracoval s dalšími dobrovolníky 
z okolí Brodu na projektu Život kostelům, 
na který přímo navázal současný 
spolek Epigram. Ten podporuje kulturní 
a společenské dění ve městě a zasazuje se 
o opravy památek a veřejných prostor.

Jak jste se dostal k opravě kostela sv. 
Kateřiny?
Myšlenka oživení kostela svaté Kateřiny 
vznikla v devadesátých letech, ale její 
realizace se začala uskutečňovat až v roce 
2015, kdy jsme s tehdejším ředitelem 
brodského muzea, Jiřím Jedličkou, založili 
iniciativu Život kostelům. Ta se pokoušela 
nalézt využití nejen pro kostel svaté Kateřiny, 
ale i pro kostel Nejsvětější Trojice. Po čase 
jsme však narazili na četné překážky, 
a ty nás málem od této aktivity odradily. 
Zabránilo tomu setkání s několika novými 
lidmi se zapálením pro tuto iniciativu, což 
nakonec vedlo k založení spolku Epigram, 
který je zaměřený na kulturní dění v Brodě 
a záchranu kostela svaté Kateřiny.

Kolik členů má spolek v dnešní době?
V dnešní době má spolek osm členů. Není 
sice moc velký, ale naše práce nám přináší 
radost a každý přispívá tím, co umí. Vznikl 
v roce 2017 a jeho cílem bylo přivést do 
kostela sv. Kateřiny život. Pořádali jsme tedy 
různé koncerty, přednášky, výstavy a lidé se 
naučili do kostela chodit a začali ho vnímat 
jako místo pro setkání, a ne pouze jako 
uzavřený prostor v centru města.

Jaké další projekty kromě obnovy kostela 
sv. Kateřiny spolek Epigram realizuje?
Mezi další projekty spolku patří například 

Andělský kříž ve Vlkovsku. Ten vznikl díky 
daru Lucie Soškové, a také díky ochotě 
sochaře Radomíra Dvořáka a kováře Jana 
Schwarze. Bylo tak vytvořeno opravdu hezké 
místo v prostoru bývalé násypky starého 
lomu. Dále pořádáme různé akce v rámci 
Noci kostelů či dnů Evropského kulturního 
dědictví, například jsme zpřístupnili 
obyvatelům prostory havlíčkobrodského 
podzemí, nebo pořádali různé kulturní 
programy v kostele sv. Vojtěcha.

Jak vypadá současná situace s kostelem 
sv. Kateřiny?
Oprava kostela je opravdu velký projekt, 
který začal v roce 2018. Celá střešní 
konstrukce i věž byly sejmuty a nyní 
v několika etapách vracíme kostelu jeho 
původní podobu. Nejsme na to sami; 
největší finanční zátěž nese vlastník, což 
je havlíčkobrodská farnost, přispívá však 
také město Havlíčkův Brod, Ministerstvo 
kultury a Kraj Vysočina. Velkou částkou 
přispěli i samotní obyvatelé města díky 
darům zaslaným do probíhající veřejné 
sbírky. Zásadní fáze opravy proběhla 
v loňském roce, kdy jsme dokončili krov 
kostela a instalovali novou věž s hodinami 
a renovovaným zvonem Floriánem. Opravy 
budou samozřejmě ještě nějakou dobu 
trvat, naše budoucí vize je následně otevřít 
kostel široké veřejnosti, aby lidé mohli tyto 
prostory užívat nejen k osobnímu zklidnění, 
ale i k účasti na kulturních akcích. Byl bych 
rád, kdyby se z kostela svaté Kateřiny stalo 
takové duchovně kulturní centrum.

Mohl byste nám říct i pár věcí o sobě?
Narodil jsem se v Havlíčkově Brodě, 
a zpočátku jsme s rodiči bydleli na 
Havlíčkově náměstí, v domě, ve kterém si 
můj praděda v roce 1931 otevřel lékárnu 
U Zlaté koruny. Po necelých šesti měsících 
nás však vystěhovali do bytu na Žižkov, 
protože lékárenská služba potřebovala 
celý dům adaptovat pro zázemí tehdejší 
největší brodské lékárny. Na Žižkově jsem 
navštěvoval základní školu, a po jejím 

zakončení pokračoval na místním gymnáziu. 
Po úspěšném složení maturitní zkoušky jsem 
se rozhodl pro studium na Farmaceutické 
fakultě v Hradci Králové. K lékárenství jsem 
měl díky rodinné tradici blízko. Po studiích 
jsem rok působil v motolské nemocnici, kde 
se nachází jedna z největších nemocničních 
lékáren v České republice. Poté jsme se 
s manželkou přestěhovali zpět do Havlíčkova 
Brodu, a v roce 2000 jsem nastoupil do 
brodské nemocniční lékárny. Mezi moje 
záliby patří historie, teologie, geocaching, 
klasická hudba, cestování s rodinou 
a cyklistika. Se dvěma kamarády pořádáme 
každoročně cyklistický orientační závod 
Kolmo Vysočinou ve Svatém Kříži. Letos 
proběhl již jeho desátý ročník.

Jak se Vám daří kombinovat všechny 
tyto aktivity s Vaší prací nemocničního 
lékárníka?
Je pravda, že těch činností je opravdu hodně 
a někdy se to sejde dohromady. Klíčové je 
dobré uspořádání času. Práce v nemocniční 
lékárně je zcela zásadní a nelze ji ošidit. 
Ostatní činnosti se snažím skloubit tak, aby 
měly svůj prostor, a musím říci, že se to dá 
zvládnout. Navíc se snažím být často doma 
a trávit čas s rodinou, což je pro mě také 
velmi důležité.

Co Vás motivuje k tomu, abyste pokračoval 
ve všech těchto aktivitách?
Největší motivací je pro mě radost z toho, co 
dělám, a pozitivní reakce lidí kolem mě. Je 
úžasné vidět, jak se kostel sv. Kateřiny znovu 
stává místem setkávání a kultury. Také mě 
těší, že můžu spojit své záliby s praktickou 
činností, která má smysl a hodnotu pro 
komunitu.

Autor: Vít Halama

Je úžasné tvořit ze sv. Kateřiny 
místo setkávání
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 Slovo  zastupitelů

Vážení Broďáci, jsem rád, že 
Vás mohu zhruba v polovině 
volebního období touto cestou 
oslovit a představit Vám některé 
výsledky práce rady města, které 
jsem součástí. Vždyť komu jinému 
také my, politici, máme skládat 
účty než právě Vám, občanům 
města, našim nadřízeným.

Mám radost z mnoha věcí, 
které se nám za poslední dva roky 
ve městě podařily, a jsem rád, 

že jsem mohl stát u jejich zrodu, 
některé z nich iniciovat nebo 
přímo ovlivňovat jejich podobu.

V oblasti kultury a cestovního 
ruchu se nám podařilo, myslím, 
velmi úspěšně rozšířit působení 
městské firmy na kulturu, 
tedy Městského divadla a kina 
Ostrov. Tato instituce se výrazně 
rozrostla, má pod sebou nyní 
i informační centrum, Starou 
radnici a má na starost rovněž 
pořádání veškerých kulturních 
akcí ve městě. Došlo i k personál-
nímu posílení a společně s novou 
vizuální identitou města vše hezky 
zapadlo do sebe a město dostalo 
jasnou tvář a spoustu nové ener-
gie. Povedlo se nám dotáhnout 
i další drobné nápady jako šlapa-
dla na rybníce Hastrman nebo 
nové prvky vánoční výzdoby. Ve 
městě v letošním roce proběhlo 
a proběhne velké množství  
tradičních i nových kulturních 

a sportovních akcí. Pořadatelé 
těchto událostí našli a najdou ve 
městě vždy podporu a spolupráci. 
Zasadil jsem i semínko nového 
nápadu na konání velkých 
multisportovních her, které by 
se konaly v červnu, a soutěžili by 
na nich mezi sebou žáci druhých 
stupňů brodských základek. 
Zatím to vypadá nadějně, tak 
snad projekt dojde až k úspěšné 
realizaci.

V poslední době byla úspěšně 
dokončena celá řada velkých 
investičních projektů, které 
město buď přímo stavělo, nebo 
se na nich významně podílelo 
(JV obchvat, nová sportovní hala, 
Stará radnice, hospic a mnoho 
dalších). Celá řada zásadních 
investic je v realizační fázi právě 
teď (např. ZŠ V Sadech, ZŠ 
Konečná, zimní stadion nebo ulice 
Dobrovského), mnoho dalších je 
připraveno na nejbližší období 

(ulice Havlíčkova, Šubrtova, 
Sídliště Pražská, hřiště u ZŠ 
Nuselská a další) a myslíme i na 
přípravu velkých strategických 
projektů do budoucna, jako je 
například kompletní řešení sídliště 
Výšina nebo plánování nového 
městského bazénu.

Za dva roky v komunální 
politice jsem pochopil, že má-li 
městská rada a zastupitelstvo 
dobře fungovat, musí se z předvo-
lebních soupeřů po volbách stát 
dobře fungující tým. To se myslím 
v případě Havlíčkova Brodu 
v tomto volebním období povedlo 
velmi dobře a velké poděkování 
za to patří nejen kolegům z rady 
města, ale i všem zvoleným 
zastupitelům.

Přeji Vám příjemné dny babího 
léta prožité ve zdraví a všem ško-
lákům úspěšný vstup do nového 
školního roku.
Jan Matějka, TOP 09

Výzva k podání žádostí o dotaci 
do Programu regenerace  
městských památkových  
rezervací a městských  
památkových zón ČR pro rok 2025

Tato výzva je určena vlastníkům nemovitostí
zapsaných v seznamu kulturních památek
nacházejících se na území Městské
památkové zóny Havlíčkův Brod.
Jste-li vlastníkem takového památkového
objektu, můžete získat příspěvek na
jeho obnovu z dotačního titulu Program
regenerace městských památkových
rezervací a městských památkových
zón ČR, který každoročně vyhlašuje
Ministerstvo kultury ČR.
Na základě pravidel Programu přispívá na
obnovu památkového objektu žadateli
– vlastníkovi památky rovněž město
Havlíčkův Brod. Finanční náročnost
obnovy památky, kde je nutné dodržovat
technologické postupy stanovené
památkáři, se tak může výrazně snížit.

Obecné podmínky pro získání podpory: 
O příspěvek je nutné požádat do 30. 9. •	
2024
O příspěvek mohou žádat pouze vlastníci •	
(fyzické osoby, právnické osoby, církve) 
na stavební obnovu nebo restaurování 

kulturní památky, zapsané v Ústředním 
seznamu kulturních památek ČR. 
Příspěvky nemohou být použity na 
modernizaci a jiné úpravy prováděné 
v zájmu vlastníka památky ani na práce 
investiční povahy (zateplení, kanalizace, 
rozvody vody, půdní vestavby a přístavby 
objektů). 
Obnova kulturní památky musí být •	
realizována a profinancována v období od 
1. 1. 2025 nejdéle do 30. 11. 2025.
Výše příspěvku Ministerstva kultury ČR •	
a města Havlíčkův Brod je následující: 
Ministerstvo kultury – max. 50 % 
uznatelných nákladů 
Město Havlíčkův Brod – min. 10 % 
uznatelných nákladů 
Vlastník památky hradí ze svých zdrojů 
min. 40 % uznatelných nákladů.

Jako přílohu k žádosti je nutné doložit:
Kopii •	 závazného stanoviska 
k provedení prací, na které je žádán 
příspěvek, vydaného podle zákona 
o státní památkové péči;
Kopii •	 stavebního povolení nebo jiného 
správního aktu stavebního úřadu, 
pokud jej stavební zákon vyžaduje;
Kopii •	 cenové nabídky se specifikací 
druhu a rozsahu prací, na něž má být 
podle žádosti příspěvek poskytnut.

Pokud uvažujete o obnově památkového 
objektu, jehož jste vlastníkem, přijďte se 
informovat o možnosti podání žádosti 
o zařazení obnovy památky do Programu 
regenerace MPR a MPZ na rok 2025.

Poradíme a pomůžeme vám na MěÚ 
V Rámech 1855 – Ing. Jana Deveci 
(jdeveci@muhb.cz, 735 744 200).

Dům č.p. 48 – Havlíčkovo náměstí, obnova zadní 
fasády, Program regenerace MPZ 2023
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Výdej nádob na třídění v domácnosti pokračoval 
i o prázdninách
V druhé polovině července byly vydávány nádoby pro třídění plastu 
a papíru v domácnostech (door to door) pro části města v okolí nádraží, na 
Poříči, na Vysočanech a v místních částech Termesivy, Herlify a Mírovka. 
Během dvou dnů byly na místech výdeje na Vysočanech, v Termesivech 
a v Mírovce vydány nádoby pro 284 domů (z toho pro 3 bytové domy). 
V těchto částech města se do nového systému třídění a svozu zapojilo 
46 % domů.  První svoz proběhl za měsíc, v pondělí 19. srpna plast 
a v úterý 20. srpna papír. Zájemci z  této etapy, kteří si nádoby nestihli 
vyzvednout na místech výdeje, ale i ti, kde již svoz pravidelně probíhá, 
si mohou nádoby vyzvednout ve sběrném dvoře technických služeb, 
Reynkova 2866 v pracovní dny od 7 do 15 hodin. Od prvního srpna byla 
výdejní doba prodloužena v úterý a čtvrtek do 17 hodin. 

K rodinným domům je zdarma přidělována jedna sada nádob na 
papír a plast, bytové domy dostanou dostanou jednu sadu nádob na tři 
byty. Rekreační objekty nejsou do nového systému zapojeny. 

V další etapě budou nádoby vydávány pro místní části na jih od 
města, tedy Svatý Kříž, Suchá, Novotnův Dvůr, Ovčín, Mendlova Ves 
a Květnov.

Nezapomeňte podat ohlášení k novému poplatku za 
komunální odpad
Občanům připomínáme, že od 1. ledna 2025 se ve městě mění systém 
placení za likvidaci směsného komunálního odpadu z domácností 
(netýká se podnikatelských subjektů). Platba se bude odvíjet od 
velikosti a počtu sběrných nádob patřících k dané nemovitosti. 
Ohlášení k novému místnímu poplatku je třeba doručit na Městský 
úřad Havlíčkův Brod, ekonomický odbor nejpozději do 30. ledna 2025. 

Více informací včetně ohlašovacího formuláře najdete na webu 
města v části Finance a hospodaření, Místní poplatky. Nádoby na 
třídění papíru a plastu v domácnosti se do objemu shromažďovacích 
nádob rozhodných pro výši poplatku nezapočítávají.

Inzerce
Inzerce















FOTOVOLTAIKA 
S DOTACÍ

SOLÁRNÍ ELEKTRÁRNY
OHŘEVY VODY
DOBÍJECÍ STANICE

RYCHLÁ
REALIZACE

KONZULTACE
ZDARMA

T: 603 211 101
U Cihláře 3888 
Havlíčkův Brod 580 01 
email: info@apepower.cz

www.apepower.cz
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Na začátek roku čekají na prvňáčky zážitky i dárky
V pondělí 2. září opět ožijí školní lavice a po letních prázdninách 
do nich zasednou žáci a studenti. Stejně tak tomu bude i na 
havlíčkobrodských školách. Na svůj první školní den se těší také 
260 prvňáčků, u 61 dětí s věkem nástupu do první třídy pak rodiče 
požádali o odklad. Kromě klasických prvních tříd zřizuje město 
Havlíčkův Brod také tři přípravné třídy. Jednu na ZŠ Nuselská, další 
na ZŠ V Sadech.

Právě V Sadech mají mimochodem pro děti v klasických 
1. třídách na začátek roku připravenou milou tradici. Každoročně 
totiž v tělocvičně na slavnostní přivítání probíhá takzvané 
čepicování prvňáčků. Akce se účastní děti a jejich rodiče, vedení 
školy a zástupce radnice. Každý prvňáček zde dostane svoji 
kšiltovku s veverkou, která je maskotem ZŠ V Sadech, čímž se 
symbolicky stane žákem školy. K tomu na něj čeká malý dárek od 
městské radnice. 

Také na ZŠ Nuselská čeká na prvňáčky zajímavé uvítání. 
„Naše škola přivítá nové prvňáčky na pochozí zahradě Planetária 
a přírodovědného centra. Třídní učitelky si je „pasují“ na prvňáčky 
a odvedou do svých tříd, kde společně stráví ještě nějaký čas. 
Prvňáčci se již trochu navzájem znají, protože v měsíci červnu 
proběhlo setkání První třída nanečisto,“ přibližuje ředitelka Andrea 
Hubáčková. Také na ZŠ Konečné přichystali pro žáky přípravu na 
usednutí do lavic. V rámci projektu Aktivní prázdniny, který se koná 
dva týdny v červenci a srpnu, jsou prvňáčci spolu se žáky 4. tříd 
přivítáni a postupně zasvěcováni do činnosti školy. Kromě informací 
pro ně byly nachystány i dny plné zábavy v podobě tématu pirátské 
léto, návštěvy zříceniny hradu Orlík nebo oblíbeného opékání 
špekáčků. 

Také během září čekají na žáky zajímavé akce. Například 
na ZŠ Štáflova se chystají na Pěšky do školy, které je oslavou 
Mezinárodního dne bez aut a probíhá v rámci širšího projektu 
Zdravé město Havlíčkův Brod 2024. Akce se už loni zúčastnili žáci 
prvního i druhého stupně. Propagaci celé akce zpracoval kolektiv 
učitelů v hodinách výtvarné výchovy. Skupiny žáků jednotlivých 

tříd tvořily plakáty s logem výzvy, jiné kreslily obrázky či vymýšlely 
poutavé slogany. Během hodin vyučování děti debatovaly o vlivu 
škodlivin na životní prostředí a jejich dopadu na naši planetu. 
Osvětové kampaně v rámci projektu Zdravé město Havlíčkův Brod 
2024 jsou finančně podporovány Krajem Vysočina.

Na první školní den řada institucí nachystala pro prvňáčky 
také dárky. Havlíčkobrodská městská policie pro ně má tradičně 

bezpečnostní reflexní vestičky, které připravuje ve spolupráci 
s firmou Chládek a Tintěra. Kraj Vysočina má pak pro nejmenší 
nachystány reflexní batůžky. Prvňáčci v nich najdou například vestu, 
malou cyklolékárničku, svačinový box nebo sadu voskovek. Celkem 
se v Kraji Vysočina chystá do první třídy 5 697 dětí. 

 

Pro všechny prvňáčky letos městská radnice 
nachystala na přivítanou originální dárky.  

Nejmenší školáčci se mohou těšit na hru mikádo  
a penál v nové vizuální identitě města.
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Preventivní vlak Českých drah zavítá do Havlíčkova 
Brodu s bohatým doprovodným programem
Do Havlíčkova Brodu přijede preventivní vlak Českých drah, který 
nabídne pestrý program zaměřený na prevenci a bezpečnost na 
železnici. Akce, která se uskuteční v pátek 6. září, cílí především na 
děti druhého stupně základních škol a středoškoláky, ale zároveň 
nabídne atraktivní program i pro širokou veřejnost.

Program preventivního vlaku zahrnuje několik zajímavých 
aktivit pro školy i veřejnost. Děti a studenti se postupně seznámí 
s riziky a nebezpečími, která na ně mohou číhat v okolí železnice, 
a to formou promítání filmu v tzv. kinovozu. Následně budou mít 
možnost prohlédnout si techniku Hasičského záchranného sboru 
Správy železnic, který zasahuje při mimořádných událostech na 
železnici. Vrcholem programu pro děti bude setkání se skutečným 
vyšetřovatelem dopravních nehod, který jim přiblíží svou práci 
a upozorní na nejčastější příčiny kolizí.

Vyvrcholením celé akce bude pátek 6. září, kdy je připraven 
bohatý doprovodný program pro veřejnost. Ten bude zároveň 
spojen s oficiálním přivítáním nových vlaků Regio Fox, které nově 
vyjedou na tratě Vysočiny.

Veřejnost se bude moci zapojit do již rozběhlého programu, 
navštívit preventivní vlak a stánky různých organizací, jako je Kraj 
Vysočina, Policie ČR, organizace Popálky, České dráhy a další.

Zakončením odpoledního programu budou dvě simulované 
ukázky mimořádných událostí na železnici. První ukázka se zaměří 
na úraz vysokým proudem, který bude zinscenován ve spolupráci 
s parkouristy z Havlíčkova Brodu. Druhá ukázka pak představí zásah 
u dopravní nehody osobního vozidla a vlaku.

Doprovodný program začne ve 13.00 a simulované ukázky 
nehod proběhnou předběžně ve 14.00 a 15.30.

Nad akcí převzal záštitu hejtman Kraje Vysočina Vítězslav 
Schrek a akci rovněž podpořilo město Havlíčkův Brod.
Autor: Veronika Vošická Buráňová
Foto: Jaroslav Loskot

Na náměstí budeme moci nahlédnout do moderní 
laboratoře
Na přelomu září a října bude na havlíčkobrodském náměstí parkovat 
unikátní truck. Od 30. září do 4. října čeká v útrobách zeleného 
kamionu na žáky, studenty a také veřejnost Škoda EDU.Lab. Zájemci 
se díky náborovému projektu budou moci podívat do nejmodernější 
technologické laboratoře. Na kávu Vás například pozvou robotické 
paže, na svět se podíváte brýlemi rozšířené reality, 3D tisk Vám 
vytiskne suvenýr, do pedálů můžete šlápnout na unikátním 
trenažéru a dozvíte se novinky ze světa elektromobility. Dopoledne 
je vyhrazeno školám a odpoledne pak může nahlédnout i široká 
veřejnost.

Havlíčkobrodská padesátka již po čtyřiapadesáté…
V sobotu 7. září se v Havlíčkově Brodě a blízkém či vzdálenějším 
okolí uskuteční 54. ročník turistického pochodu a cyklojízdy 
Havlíčkobrodská padesátka. Připraveny jsou čtyři trasy v délkách 
47, 37, 25 a 11 km pro pěší turisty, cyklisté mohou vybírat ze tří tras 
v délce 67, 53 a 40 km. Pro letošní ročník pořadatelé naplánovali 
trasy směrem na Petrkov, Lípu a ty delší až přes Dobrohostov 
a Věž. Nejmladším účastníkům a jejich doprovodu je určena 
šestikilometrová tzv. kočárková trasa, která povede městským 
parkem Budoucnost, kolem rybníka Cihláře do místní části 
Vlkovsko. Zpestřením pro děti bude několik vědomostních či 
dovednostních zastavení a v případě příznivého počasí i možnost 
opékání špekáčků na připraveném ohýnku. 

Paleta tras je rozmanitá a vybere si určitě každý, počasí je 
objednané a pořadatelé se na Vás již teď těší. Partnerem se 
turistům pro letošní ročník stala Všeobecná zdravotní pojišťovna 
ČR. Start pochodu proběhne tradičně v zasedací místnosti MÚ 
V Rámech 1855 od 6 do 10 hodin (podle zvolené délky trasy). Cíl 
bude v místě startu do 18 hodin a každý pochodník či cyklista 
obdrží Pamětní list. Podrobnější informace o připravované akci 
najdete na www.kct-havlickuvbrod.webnode.cz. 

Zdrávi došli i dojeli!
Lenka Žáková, KČT, odbor Havlíčkův Brod
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Předávání maturitních vysvědčení se vrátilo na Starou 
radnici
Do zrekonstruovaných prostor Staré radnice se v červnu vrátilo 
pořádání nejrůznějších kulturních akcí. Mezi ně patří i tradiční 
předávání maturitních vysvědčení. 
Některým středním školám zajišťuje po dohodě se Sborem pro 
občanské záležitosti kulturní program místní Základní umělecké 
škole J. V. Stamice. Vzhledem k tradičně velmi kvalitní organizaci 
i programům patří pedagogům i žákům velké poděkování. 
Těšíme se na další spolupráci.
Sbor pro občanské záležitosti

Během Noci literatury rozezní brodské kulturní 
instituce podvečerní čtení
Ve středu 18. září večer se Krajská knihovna Vysočiny už po osmé 
připojuje k Noci literatury a organizuje veřejné čtení v brodských 
institucích. V kostele sv. Kateřiny Vás čeká setkání s herečkou 
Antonií Rašilovovou. V knihkupectví a kavárně Petrkov bude číst 
herec Václav Vašák. Do Staré radnice pak můžete zavítat na čtení 
se starostou Havlíčkova Brodu Zbyňkem Stejskalem. Literární 
fajnšmekři se mohou těšit například na úryvek z románu Marka 
Torčíka Rozložíš paměť. 

Akce se koná od 18.15 do 20 hodin a vstup je zdarma.

Inzerce
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Stalo se

Hvězdná kariéra Josefa Vašíčka vyšla knižně
Kniha Josef Vašíček „Czech Kondor – Big Joe“ mapuje úspěšnou 
kariéru havlíčkobrodského hokejového odchovance, který se 
v roce 2005 stal spolu s národním týmem mistrem světa. Kromě 
mistrovského titulu si připsal na konto také zisk Stanleyova poháru 
s klubem Carolina Hurricanes v sezoně 2005/2006. Cennou trofej 
mohli tehdy vidět také Broďáci, protože ji Josef Vašíček přivezl 
ukázat do rodného města. 

Křest knihy Josef Vašíček „Czech Kondor – Big Joe“ se konal 
v neděli 11. srpna v penzionu Hurikán 63 a proběhl za účasti 
zástupců města. Dokumentární knihu plnou fotografií a textů 
pokřtil Martin Nečas a starosta Zbyněk Stejskal.   

Knihu Josef Vašíček „Czech Kondor – Big Joe“ je možné zakoupit 
v penzionu Hurikán 63 a nebo telefonicky přímo ve vydavatelství 
Cecek records na čísle 777 905 594. Část výtěžku bude věnována 
na podporu mládežnického hokeje v Havlíčkově Brodě.

Policejní elévové ovládli na týden havlíčkobrodskou 
služebnu
Počátkem letních prázdnin městská policie opět uspořádala 
příměstský tábor pro děti. Ty docházely každý den na služebnu, 
aby zde prožily letní dobrodružství s kamarády a užily si bohatý 
program. Na něm s městskou policií spolupracovali profesionálové, 
specialisté, ale i nadšenci, milovníci přírody a lidé, kterým není 
lhostejné, jak děti tráví svůj volný čas. 

V rámci aktivit byly pro účastníky nachystány pestré činnosti, 
které zahrnovaly například setkání s airsoftovým týmem KVH 
Doomtroopers, nácvik první pomoci, seminář o bezpečnosti 
provozu s BESIPem, dokonce i návštěvu ZOO a exkurzi u hasičů. 
Během tábora si děti samy vyzkoušely i rozhodování v nelehké 
situaci. Účastníci byli postupně z tělocvičny posíláni na nedalekou 
služebnu s úkolem, na cestě na ně však čekala figurantka, která 
je zkoušela přesvědčit k nástupu do auta se záminkou, že na ně 
ostatní čekají již jinde. Složitou situaci některé děti vyřešily zcela 
ukázkově, se slečnou se nebavily a pokračovaly v cestě. Bohužel 
polovina dětí do vozidla nastoupila. Po obědě proběhla v jednom 
ze sálů nově zrekonstruované Staré radnice beseda se strážníky, 
kde se celá situace znovu rozebrala, a pomocí videoprojekce byly 
děti proškoleny ohledně zásad bezpečného chování k cizím lidem. 
Prevence, realizovaná podobnou zábavnou formou, přinášející 
dětem radost a nevšední zážitky, jistě smysl má a každoroční 
mimořádný zájem mezi školáky z Havlíčkova Brodu to jen potvrzuje.

Výstavní prostory Staré radnice hostily Štáflovu paletu
Po roční pauze se do Havlíčkova Brodu opět vrátila Štáflova paleta. 
V rámci akce se setkalo 10 mladých výtvarníků, kteří společně 
zdokonalovali svoji tvorbu. Jak je zvykem, výsledky jejich práce 
jsme mohli obdivovat na prodejní výstavě, která se konala od 3. do 
30. srpna v zrekonstruovaných prostorách Staré radnice. „Letošní 
novinkou byly právě krásné prostory, kde mohli účastníci vystavit 
své práce,“ pochvaluje si organizátor Štáflovy palety Pavel Fiala 
a dodává: „Už během vernisáže výstavy se povedlo prodat díla 
některých účastníků.“ Ostatně renomované akce se historicky 
zúčastnili jako studenti dva budoucí akademičtí malíři, několik 
architektů a jeden restaurátor. Zajímavou novinkou letošního 
ročníku bylo, že účastníci Štáflovy palety se věnovali umění nejen 
výtvarnému, ale i kulinářskému. Na vernisáž výstavy totiž sami 
nachystali pohoštění.

V Havlíčkově Brodě se vzdělávaly desítky mladých 
novinářů
Havlíčkův Brod hostil v týdnu od 19. srpna jubilejní 20. ročník 
Letní žurnalistické školy Karla Havlíčka Borovského. Na odpolední 
a večerní besedy určené také pro veřejnost v Klubu OKO přijeli 
diskutovat a podělit se o své profesní zkušenosti například Martin 
Řezníček a Barbora Kroužková z České televize, investigativci Lukáš 
Valášek a Adéla Jelínková nebo bývalí zahraniční zpravodajové 
György Varga, Jolyon Naegele a Andrzej Jagodzinski, kteří referovali 
o událostech v listopadu roku 1989. Uzavřený dopolední program 
absolvovala šedesátka středoškolských a vysokoškolských studentů 
z Česka, Slovenska a Ukrajiny. 
Autor: Monika Brothánková
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Město známé neznámé

14. září 1924 byl slavnostně odhalen pomník Karla Havlíčka 
Borovského v parku Budoucnost, respektive v Havlíčkových sadech, 
jak byl park v roce 1921 přechodně přejmenován. Stavba pomníku 
byla zjevnou deklarací občanů města hlásících se k odkazu velikána, 
jenž strávil ve městě několik let na studiích a v dospělosti v domě 
zakoupeném jeho rodiči. Cesta k pomníku byla klikatá stejně 
jako stezka, již do vrchu nad rybníkem Hastrman navrhl slavný 
architekt Josef Gočár. Z Gočárovy architektonické úpravy, jež měla 
umocnit monumentálnost pomníku, zbyla do současnosti jen ona. 
Podstavec byl zničen za druhé světové války a na další úpravy již 
nezbyly finance. Pomník samotný naštěstí zůstal nezměněn přesně 
dle návrhu významného sochaře Bohumila Kafky. 

Kafka byl vybrán pro stavbu pomníku Otakarem Štáflem. Tito 
dva umělci nakonec spolu s dalšími osvícenými hlavami včetně 
památkáře Zdeňka Wirtha prosadili definitivně i místo, kde je 
Havlíček umístěn. Variant na umístění pomníku bylo několik: 
u kláštera, kde Havlíček navštěvoval gymnázium a kde nyní stojí 
socha Tomáše Garrigua Masaryka; na západní straně rybníka 
Hastrman, kde nyní stojí pomník Bedřicha Smetany. 

Velkým favoritem alespoň v některých kruzích pak bylo umístění 
na náměstí, ideálně místo morového sloupu, symbolu katolické 
nadvlády a poroby českého národa. Dle brodského politika Josefa 
Husy, starosty města za sociální demokraty v letech 1919–1922, by 
nebylo nezbytně nutné morový sloup hned bourat, mohl by být jen 
přemístěn blíže ke kostelu, kde je jeho náležité místo. Dlouhé pře 
mezi jednotlivými stranami nakonec měly dobré vyústění, kdy byl 
přijat názor odborníka, jenž měl situování pomníků přímo ve svém 
popisu práce. 

Bohumil Kafka totiž vyučoval na uměleckoprůmyslové škole 
právě stavbu pomníků. Byl po roce 1900 již značně ceněným 
umělcem, leč vlastní velká realizace na něj teprve čekala. Kafka 
se snažil vyjít své štěstěně naproti, avšak dlouho nepřicházela 
ta správná příležitost. Až vyhlášení samostatné republiky 
a vzedmutí národní hrdosti dopomohlo mu k uskutečnění prvního 
monumentálního veřejného sochařského díla. Po oslovení 
Komitétem pro postavení pomníku založeném těsně před 
vyhlášením svobodného Československa začal Kafka horlivě 
studovat podobu Havlíčkovu. Měl na paměti dvě podstatné 
myšlenky. Aby pomník nesl reálnou podobu Havlíčka, zároveň však, 

aby vyjadřoval jeho sílu a odvahu. Po mnohých studiích pak došel 
k postavě rozkročené se vztyčenou pravicí. Po různých pokusech 
oděl nakonec Kafka Havlíčka do slušivé čamary a upustil od 
známého kolového pláště, v němž by se dal uplatnit jeho sochařský 
um v řasení drapérií. Leč v tomto plášti dle slov autora „ztrácel by 
se mně pod tou těžkou hromadou prudký ohnivák, štíhlý, kostnatý, 
plamenný burcovatel národa uloženého k letargii. Chtěl jsem dělat 
občana Havlíčka s demonstrativním krojem, čamarou a vázankou, 
charakterizující nebezpečného revolucionáře (Augsburger Zeitung 
tehdá o něm psalo: das gefährlichste individuum der Zentral-
Europa).“ Pro Kafku byla tvorba pomníku nejen otázkou vlastní 
ctižádosti, ale především vyjádřením hodnot, ke kterým se celý svůj 
život hlásil a ke kterým byl vychováván k úctě k českému národu, ke 
vzdělání a kultuře. 

Ve výroční rok 1921 nebyl pomník dokončen, slavnostní 
odhalení muselo být posunuto až o tři roky později. Do roku, 
v němž si Německý Brod připomínal i další velikány českého 
národa – Bedřicha Smetanu, Jana Žižku a nakonec i výročí jediné 
dcery Havlíčkovy Zdeňky. 14. září však bylo věnováno jen slavnému 
žurnalistovi a spisovateli. Celé město bylo již od rána oděno do 
záplavy květin a slavobrán, zněla hudba, sjížděli se významní hosté 
ze všech stran. Nechyběl mezi nimi ani autor pomníku Bohumil 
Kafka s chotí Bertou, senátor Václav Klofáč, který v roli ministra 
obrany umožnil darování rakouských děl pro odlití monumentální 
sochy, která s podstavcem měřila 9 metrů. Přítomni byli novináři, 
spisovatelé, politici. 

Prezident republiky nakonec nepřijel, ač původně účast přislíbil. 
Na slavnosti ho zastupovala výrazná osobnost prvorepublikové 
politiky, ministr dr. Ivan Markovič, který přečetl vzkaz prezidenta 
k slavnostnímu odhalení: „Vzpomínám s Vámi Havlíčkovy národní 
a politické činnosti a těším se, že letošními oslavami si všichni 
uvědomíme a oživíme jeho program: Poctivost a síla.“ Takto 
jednoduše představoval si Havlíček i Masaryk základní body 
budování svobodného státu. Jednoduchý program ve dvou slovech, 
k němuž však vede dlouhá a klikatá cesta.
Alena Jindrová

Dlouhá cesta k Havlíčkovi 

Dobová pohlednice, 20. léta 20. století, Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod

Dobová pohlednice, 20. léta 20. století, Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod
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Sport

Artur Sarkisjan se z Finska vrací se zlatem
Poslední červencovou sobotu se ve finském olympijském středisku 
Kuortane konal mezinárodní turnaj juniorů U20 v zápase řecko-
římském. Sjelo se tam 75 závodníků z devíti zemí a po skončení 
turnaje následovalo týdenní soustředění, které bylo jednou z příprav 
před mistrovstvím světa ve Španělsku. Do bojů zasáhl v kategorii 
do 130 kg i havlíčkobrodský reprezentant Artur Sarkisjan. V prvním 
kole Artur porazil Rakušana Jungera 2:1 na body, ve druhém si 
poradil s Němcem Malchunem (výhra 7:2 na body).  Ze třetího kola 
postoupil díky výhře technickou převahou 9:0 nad Rusim z Finska. 
Finále pak Sarkisjan ovládl, když opět technickou převahou zvítězil 

8:0 nad Norem Tolnaiem. Po čtyřech vyhraných utkáních tak Artur 
Sarkisjan veze z Finska zlatou medaili za první místo. 

Běh Karla Havlíčka Borovského po páté
První říjnový pátek bude ve znamení pátého ročníku Běhu Karla 
Havlíčka Borovského. Tradiční závod parkem Budoucnost bude 
součástí Poháru Běžce Vysočiny 2024. Závodit se bude v několika 
kategoriích, přihlásit se do závodu je možné buď online na 
www.bezecvysociny.cz nebo v den konání nejpozději 15 minut před 
startem příslušné kategorie. Startovné do 17 let je zdarma, ostatní 
platí při online registraci 100 Kč, na místě 150 Kč. 

Brodské letiště hostilo Plachtařský Pohár Vysočiny 2024
V závěru července se na havlíčkobrodském letišti konal jubilejní 
desátý ročník soutěže v bezmotorovém létání. Plachtařský Pohár 
Vysočiny uspořádal Aeroklub Praha Letňany a Aeroklub Havlíčkův 
Brod pro 61 soutěžících. Ve třídě Klub soutěžilo 30 plachtařů, ve 
třídě Kombi ještě o jednoho více. Hned v úvodních dvou dnech 
dovolilo počasí odletět první dvě disciplíny v obou třídách. V úterý 
a ve středu se kvůli nepříznivým podmínkám nelétalo, ale od 
čtvrtka do soboty počasí umožnilo odlétat všechny zbývající 
disciplíny. Na rozdíl od loňského ročníku, kdy účastníky potrápila 
studená fronta s bouřkami, která většinu z nich donutila přistát na 
okolních letištích a polích, se tak letos podařilo téměř všem doletět 
zpět. Vítězem ve třídě Klub se stal Petr Hofman z Aeroklubu Praha 
Letňany, na druhém místě se umístil Pavel Řeřicha z Aeroklubu 
Moravská Třebová a pro třetí místo si doletěla Hana Treslová 
z Aeroklubu Raná. Ve třídě Kombi zvítězil Jan Borůvka z Aeroklubu 
Jičín, na druhém místě doletěl Jan Kotan z Aeroklubu Praha 
Letňany a třetí byl Tomáš Bobok z Aeroklubu Prievidza. 

Havlíčkův Brod přivítal nejvyšší krajskou atletickou 
soutěž
Atletický stadion Na Losích viděl na konci června doposud největší 
dráhové atletické závody. Celkově startovalo 287 atletů z 18 oddílů 
nejen z našeho kraje. Krásné počasí přilákalo spoustu diváků 
a závody tak měly skvělou diváckou kulisu. Organizačně nesmírně 
náročný závod se povedl a i z atletického hlediska přinesl skvělé 
výsledky. Domácí kolo přetavily do vítězství ženy pořádajícího 
oddílu Jiskry HB, dorostenky skončily druhé, překvapili i žáci místem 
čtvrtým. Atleti Jiskry také přepsali hned několik oddílových rekordů. 
Obrovskou poklonu si zaslouží všichni, kteří se podíleli na organizaci 
závodů, více než 30 trenérů, rozhodčích, atletů, rodičů a přátel 
atletiky.

Inzerce
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Klientské centrum Havlíčkův Brod - Havlíčkovo nám. 1963 - Havlíčkovo nám. 1963 - Havlíčkovo nám. 1963
Sledujte nás:

pro zdraví 
vaší rodiny

2024Bonusy

34 000Kčaž
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
od 12. 7. do 16. 7. a od 25. 7. do 20. 8.
12. 7.	Danylo	Kuzmjak,	Hynek	Zadina	•	14. 7. 
Alisa	Prudska	•	16. 7. Martin Zelený
25. 7.	Vojtěch	Plesl	•	1. 8. Adéla Róthová, 
Sofie	Kosnarová	•	2. 8. Tadeáš Toronyi 
•	4. 8.	Gabriela	Dontová	•	7. 8. Natálie 
Freudenreichová	•	8. 8. Anna Kocmanová, 
Ellen	Krupičková	•	18. 8. Patrik Vácha
•	20. 8. Sofie Provazníková

Sňatky konané v červenci 2024
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
6. 7. Jakub Tonar, Česká Bělá – Aneta 
Peřinová,	Pohled	•	12. 7. Patrik Dejl, HB – Eva 
Palásková,	HB	•	Pavel	Duben,	HB	–	Kateřina	
Šimková,	HB	•	13. 7. Zdeněk Trefil, HB – Klára 
Košťálková,	HB	•	Luděk	Strašil,	Okrouhlička	–	
Klára	Martinová,	Okrouhlička	•	19. 7. Jaroslav 
Ječmínek,	HB	–	Dita	Rensová,	HB	•	20. 7. 
Petr Grambal, Slavkov – Žaneta Pavlátová 
•	Roman	Stryk,	HB	–	Martina	Žáčková,	HB	•	
Jaroslav Trtík, HB – Štěpánka Škoudlilová, HB 
•	Kristián	Ferko,	HB	–	Kristýna	Adamcová,	HB

•	27. 7. David Stupka, Česká Bělá – Ivana 
Kohoutová,	Česká	Bělá	•	Zdeněk	Košťál,	
Hurtova Lhota – Vladimíra Dočkalová, 
Hurtova	Lhota	•	Pavel	Hmíra,	HB	–	Denisa	
Šmídová,	HB	•	Zdeněk	Neubauer,	Skuhrov	–	
Petra Viktorová, Skuhrov

Správné znění tajenky z čísla 8/2024: (Z VEČERA NA RÁNO) ODKLÁDEJ CHLÉB, NIKOLI DÍLO.
Správnou odpověď jsme vylosovali z 30 došlých odpovědí.
Výhercem se stává Vladimír Kameník.
Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. dne v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo 
nám. 57, 580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena 
drobná odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání výborů 
zastupitelstva města v září 2024
12. 9. 15.00 Výbor pro školství a volnočasové 
aktivity (MěÚ Havlíčkovo nám.)
18. 9. 15.00 Sociální výbor (MěÚ V Rámech)
18. 9. 15.30 Výbor pro územní plán a rozvoj 
města (MěÚ Havlíčkovo nám.)
19. 9. 15.00 Výbor pro cestovní ruch, média 
a kulturu (MěÚ Havlíčkovo nám.)
19. 9. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech)
30. 9. 15.30 Finanční výbor (MěÚ V Rámech)

Jednání ZM se bude konat 9. 9. 2024 od 
14.30 hodin ve velké zasedací místnosti 
MěÚ Havlíčkovo nám. 57. Usnesení rady 
a zastupitelstva města naleznete v plném znění  
na www.muhb.cz, záložka Rada města 
a Zastupitelstvo města.
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v Havlíčkobrodských listech
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zvýraznění (47,75 mm × dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  1,50 Kč

Formát inzerátů: PDF (text převedený do 
křivek),	JPG,	TIF	•	Tiskové rozlišení:	300	dpi	•	

Barvy:	CMYK	•	Bez	spadávek	a	ořezových	značek 
Přijímáme inzeráty v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou 

inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc do 10. 

v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu nebo 
na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Hodinový manžel 
Nabízíme pomocné práce okolo domu, lesa a zahrady.. 

 

- Štípání a řezání dřeva 

- Sečení trávy 

- Ruční výkopové práce 

- Bourací práce 

- Podzimní úklid spadaného listí 

- Drobné zednické práce 

- Montáže a demontáže nábytku 

- Natěračské práce 

- Čištění okapů 

- Drobné instalatérské práce 

- Odvezeme/přivezeme cokoliv do 750kg 

 

A spoustu dalších činností. 

Neváhejte se nás dotázat na konkrétní požadavek. 

 

Telefon: 721876872  

e-mail: monthome@seznam.cz 

= grafiché zpracowání pro rámowání do obrazu dle tish

***
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Služby a kontakty

Z okolí

Akce ve městě
V neděli 15. 9. v 9.30 se koná ekumenická 
pouť v nemocniční kapli v areálu Nemocnice 
Havlíčkův Brod. Jste srdečně zváni.

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800	183	549	•	MHD:	569	427	146	•	BUS 
terminál:	569	422	538	•	Poruchy el. proudu: 
840	840	840	•	Poruchy plynu: 1239 
•	Poruchy voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, 
hlavní budova nemocnice 569 472 360 
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Aktuální informace 
žádejte na recepci Nemocnice Havl. Brod, 
tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
1. 9. MUDr. Teclová Andrea, Okrouhlice 186, 
tel. 569 489 174
7.–8. 9. MUDr. Kočová Jana, Habrecká 450, 
Ledeč nad Sázavou, tel. 724 170 466
14.–15. 9. Dr. Semchuk Alina, Lánecká 970, 
Světlá nad Sázavou, tel. 569 453 246
21.–22. 9. MUDr. MDDr. Nováčková Molíková 
Jana, Na Valech 4155, HB, tel. 569 435 593
28.–29. 9. MUDr. Coufalová Petra, 
Družstevní 568, Žďírec n. D., tel. 725 583 733

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603 349 285 
MVDr. J. Štursa – 569 428 868, pohotovost 
604 569 831

MVDr. Z. Potocký – 731 533 348 včetně 
pohotovosti
VetHB Žižkov
MVDr. Jan Šťastný – 724 704 470 
MVDr. Daniela Mičkalová – 773 617 856
(obě čísla jsou včetně pohotovosti)

Útulek pro kočky Mikeš HB, z. s.
Ledečská 2136, H. Brod, vedoucí útulku: 
724 537 411. www.mikeshb.cz, 
mikeshb@seznam.cz. Prosíme, kastrujte 
své i toulavé kočky. S kastrací rádi 
pomůžeme. Účet sbírky na kočičky: 
2300735542/2010.

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email:erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Pozor, psí útulek má nový transparentní 
účet. Přispívat můžete na čú:  
131-2647810257/0100.

Občanská poradna: Bezplatná 
a diskrétní pomoc
Potřebujete pomoc v obtížné životní 
situaci? Občanská poradna je tu pro Vás!
Hlavní pobočka Havlíčkův Brod: Boženy 
Němcové 188, Po a St 8.00–17.00; Út a Čt 
9.00–14.00. Pobočka Světlá nad Sázavou: 
Sázavská 598 v liché týdny Út 9.00–12.00
Pobočka Humpolec: Havlíčkovo nám. 91 
v sudé týdny Út 9.00–12.00
Kontakt: 569 425 630, 777 736 048, e-mail 
poradna@charitahb.cz.

Autis‑HB
Výlety pro rodiny s dětmi, osoby s autismem
E-mail: spolek@autis-hb.cz, tel. 737 856 890
10. 9. 14.00–16.30 Dílnička pro rodiče s dětmi 
a osoby s poruchami autistického spektra 

17. 9. 15.00–17.00 Setkání pečujících o děti, 
osoby s poruchami autistického spektra a široké 
veřejnosti

Řádková inzerce
Cvičení jógy úterý 19-20 hod. ZŠ V SADECH 
od 3. 9. 2024       
středa 18–19 hod. OAHŠHB BRATŘÍKŮ od 
4. 9. 2024. Tel. 601 355 648 Pavlíková

Sportovci v Mírovce se mohou těšit 
na opravený sportovní areál
TJ Sokol Mírovka má od poloviny prázdnin 
zrenovovaný sportovní areál. Zastupitelé 
města schválili na svém červnovém zasedání 
individuální dotaci na rekonstrukci a přes 
léto se členové pustili do práce. Ostatně jak 
dokládají slova starosty Zbyňka Stejskala, 
sportovci v Mírovce jsou velmi činorodí: „TJ 
Sokol je velmi proaktivní ve správě majetku, 
který mají svěřený od města. Na rekonstrukci 
kabin se jim podařilo získat dotaci od 
Kraje Vysočina a následně město požádali 
o dofinancování rozdílu, který zbýval k naplnění 
plánovaného rozpočtu akce.“ 

Rekonstrukce kabin se vyšplhala na 
630 tis. Kč, kdy 250 tis. Kč získali Mírovští od 
Kraje Vysočina, a zbývající část uhradí město 
Havlíčkův Brod jako majitel sportoviště. V rámci 
generální opravy dostaly kabiny novou omítku, 
byla částečně vyměněná i střešní krytina, do 
které již zatékalo, opraveny byly svody vody. 

Novou tvář dostaly i vnitřní prostory, kde 
byly také spraveny omítky a sprchový kout. 
„Stav byl u některých částí opravdu havarijní, 
například omítkou nám již prorůstala na 
několika místech tráva a částečně do objektu 
zatékalo,“ popisuje Filip Hejkal z TJ Sokol 
Mírovka. Do budoucna pak uvažují o zastřešení 
části tribuny. 

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
1. 9. 16.00  10 životů kocourka Mňouka
2. 9. 16.00, 17.00 POHÁDKOVÉ ODPOLEDNE  
 Garfield ve filmu
5. 9. 19.00  tata_bojs.doc
6. 9. 17.30  Vlny
6. 9. 20.00  Beetlejuice Beetlejuice
7. 9. 17.30  OZI: Hlas pralesa
7. 9. 19.30  Vetřelec: Romulus
8. 9. 16.00  V hlavě 2 (3D)
8. 9. 18.00  Zápisník alkoholičky
12. 9. 19.00  Deadpool & Wolverine (3D)
13. 9. 17.30  OZI: Hlas pralesa
13. 9. 19.30  Influencerky
14. 9. 17.30  Už tě nemám rád
14. 9. 20.00  Vlny
15. 9. 16.00  Medvídek panda v Africe
15. 9. 18.00  Světýlka
19. 9. 17.00  Biograf SEN: Django
19. 9. 19.15  Konec světa
20. 9. 17.30  V hlavě 2
20. 9. 19.30  Námi to končí
21. 9. 16.00  Medvídek panda v Africe
21. 9. 18.00  Influencerky
21. 9. 20.00  Zápisník alkoholičky
22. 9. 16.00  10 životů kocourka Mňouka
22. 9. 18.00  Vlny
26. 9. 17.30  Rozzum v divočině
26. 9. 19.30  Zápisník alkoholičky
27. 9. 17.30  Janžurka
27. 9. 20.00  Deadpool & Wolverine
28. 9. 18.00  Amerikánka
28. 9. 20.15  Vlny
Změna programu vyhrazena
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